
Administrarea unei afaceri înseamnă intuiţie, cunoaşterea şi aprecierea oamenilor, 
cunoştinţe în domeniu, principii şi abilităţi de a le pune în valoare. Directorul „Chişinău-
Gaz”, Constantin Cuiumju, ştie exact ce are de făcut, iar rezultatele nu au întârziat să apară 
la conducerea unei întreprinderi de o importanţă majoră, tocmai la patru ani de la învestirea 
sa în această funcţie. (Text: Marcel Toma. Foto: Florin Tăbârţă. Locaţie: hotel DIPLOMAT).

peste patru ani…
Constantin Cuiumju

facuţi de noi pentru atingerea obiectivului (oferirea serviciilor 
la cel mai înalt nivel) a fost deschiderea Centrului de deservire 
a consumatorilor,  care  acordă servicii de calitate, consultanţă 
generală şi specializată, posibilitatea de a rezolva orice tip de 
solicitare legată de distribuţia şi furnizarea gazelor naturale. 

În viziunea Dvs. care sunt calităţile unui şef perfect?
Fiecare om atinge limitele succesului în funcţie de ca-
lităţile pe care le are. E ştiut faptul că un lider trebuie 
să se nască cu ele.  Acestuia nu trebuie să-i lipsească: 

punctualitatea, responsabilitatea, profesionismul în dome-
niu, perspicacitatea, curajul, obiectivitatea, simţul practic, 
limbajul oratoric, să fie o persoană sociabilă,  intelectuală, 
creativă, sârguincioasă şi toate aceste calităţi să le manifeste 
în orice aspect al vieţii sale. O persoană de succes va şti cât 
să spună şi ce să spună la timpul potrivit şi va măsura de 
şapte ori înainte de a tăia, luând decizii înţelepte.

Care este responsabilitatea pe care v-o asu-
maţi în funcţia de director al întreprinderii? 
La ce vă obligă aceasta?
Nu poate să existe rezultat pe măsură fără o 

responsabilitate corespunzătoare. Îmi asum responsabilitatea 
deplină în luarea deciziilor, în pregătirea planurilor precise şi 
implementarea cu succes a acestora, implicarea până la cele mai 
mici detalii în activităţile curente. De aceea, funcţia pe care o 
deţin mă obligă să fiu informat, pregătit, să acţionez şi să găsesc 
soluţiile oportune în orice situaţie.

Ce vă oferă acest post? Câte şi câte bătăi de cap? 
Evident că sunt bătăi de cap, dar nu neg nici faptul 
că sunt şi beneficii.  A activa în domeniul furnizare 
şi distribuţie a gazelor naturale înseamnă disponibi-

litatea de a reacţiona în situaţiile de urgenţă 24 din 24 de ore şi de 
a le înlătura în cel mai scurt timp. Gestionarea cazurilor de avarie 
presupune o analiză şi cercetare amplă, iar experienţa acumula-
tă ajută la preîntâmpinarea şi excluderea acestora. Referitor la 
beneficii, pot spune că în perioada de activitate am obţinut a treia 
specialitate absolvind Universitatea Tehnică din R. Moldova, 
ceea ce mă motivează să nu mă opresc aici, dimpotrivă - zi de zi 
tind să ating potenţialul maxim de profesionalism.

Acum patru ani aţi fost numit director al 
SRL ,,Chişinău-Gaz”. Care erau  planurile 
pentru  început?
Da, parcă mai ieri a fost 11 decembrie 2008. 

Numirea mea în această funcţie mi-a dat un elan deosebit  de 
a cunoaşte mai multe, de a-mi propune ca priorităţi: livrarea 
continuă a gazelor naturale tuturor consumatorilor, asigurarea 
securităţii  în domeniu, extinderea reţelelor de gaze naturale  
şi creşterea numărului de consumatori care  să beneficieze de 
serviciile noastre. Aceste prerogative au ghidat activitatea mea 
ca director, dar şi a întreprinderii în ansamblu, pe parcursul ulti-
milor PATRU ani. Ce pot să  afirm cu siguranţă este că sistemul 
furnizării cu gaze naturale reprezintă un mecanism viu şi com-
plex, care necesită un echilibru constant, iar pentru asigurarea 
acestuia, depunem toate eforturile.

Rezultatele cu care vă mândriţi fiind la cârma 
Chişinău-Gaz?... 
În fiecare zi avem rezultate mai mici sau mai mari. 
Conştientizez că  munca este grea, dar poate fi şi 

uşoară. Asta depinde atitudinea în calitate de conducător faţă de 
tot ce se întâmplă şi de cea a angajaţilor implicaţi în acest proces 
continuu. Am reuşit executarea obiectelor de amploare la nivel 
de municipiu, cum ar fi: construcţia gazoductului de presiune 
medie 325 mm. de la str. Ialoveni până la str. Dimo, Durleşti; 
construcţia gazoductului de presiune medie 200 mm. de pe str. 
Bucovinei; construcţia gazoductului de presiune medie 325 
mm. de la str. T. Vladimirescu, Durleşti până la str. Muşatinilor. 
Totodată, a fost construit gazoductul de presiune medie 500 mm. 
direct de la SDC 1„Chişinău” până la CET 1. Prin realizarea 
acestui proiect de amploare, am reuşit să sporim nivelul de secu-
ritate a aprovizionării cu gaze pentru consumatorii mun. Chişi-
nău, în orele de vârf. Iarna anului 2011-2012 a arătat că direcţia 
aleasă de noi este cea corectă, iar consumatorii nu au îngheţat 
la temperaturile exagerat de scăzute. În acelaşi timp, au fost 
efectuate un şir de măsuri pentru a crea posibilitatea de a conecta 
instalaţiile autonome în apartamentele locatarilor din sectoarele: 
Ciocana, Botanica, Buiucani, Centru etc. A fost realizat pro-
gramul investiţional al SRL „Chişinău-Gaz” în vederea gazifi-
cării unor sectoare din localităţile: Durleşti, com. Băcioi, com.
Ciorescu, or. Vadul lui Vodă şi sectorul Ciocana.Paşi importanţi 

să am o viziune dacă nu stiu să-mi împart aspiraţiile cu an-
gajaţii mei – trebuie toţi să avem acelaşi ţel. Întotdeauna mă 
străduiesc ca modul în care îmi expun viziunea să fie  acce-
sibil pentru fiecare subaltern, astfel încât, în final, eforturile 
noastre comune  să aibă ca scop atingerea acestei viziuni. De 
asemenea, încerc să fiu solidar cu angajaţii mei, sunt dispus 
să primesc la audienţă orice angajat, să ascult problemele şi 
viziunile acestuia, să discutăm pe aceiaşi lungime de undă şi 
să ajungem la un numitor comun.

Având peste 900 de angajaţi în structurile 
întreprinderii, cât de important pentru 
conducătorul ei este să ajungă la fiecare? 
În ce măsură vă reuşeşte să fiţi pe aceeaşi 

lungime de undă cu ei?
Mă aflu în fruntea unei echipe de oameni profesionişti pe 
care ştiu să-i stimulez să obţină rezultate extraordinare. De 
obicei, am o imagine clară a rezultatului, dar şi un plan al 
modului în care pot atinge succesul. Nu este, însă, suficient 
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Ce pretenţii aveţi faţă de cei care activează în 
cadrul întreprinderii? Care vă sunt solicită-
rile faţă de consumatori? Aveţi o rugăminte 
aparte pentru ei?

Faţă de angajaţii SRL ,,Chişinău-Gaz” nu am careva cerinţe 
neordinare, vreau doar să activeze cu un nivel maxim de pro-
fesionalism, promptitudine, corectitudine, modestie şi  punctu-
alitate. În privinţa consumatorilor, mi-aş dori să conştientizeze 
importanţa  respectării regulilor ce ţin de securitatea în dome-
niul gazelor naturale, să achite integral şi la timp facturile pentru 
gazele naturale şi să ne comunice în timp util toate problemele 
cu care se confruntă, dar şi propunerile pe care le au vizavi de 
întreprinderea noastră la telefonul de încredere.

Ce cadou aşteptaţi de la Moş Crăciun? Dar 
angajaţii de la Chişinău-Gaz ?
Cel mai frumos cadou şi poate cel mai special este 
să petrec în familie sărbătorile de iarnă. Oricât de 

greu ar fi anul, totuşi mă regăsesc acasă, unde domneşte căldura 
şi sentimentul de linişte. Alături de soţie şi copii mă simt îm-
plinit şi mă consider cel mai norocos om din lume. Cât despre 
Moş Crăciun... Darurile le va aduce copiilor mei, pentru că 
zâmbetele lor reprezinţă totul pentru mine. De ce să-mi doresc 
ceva mai mult? 
Iar pentru angajaţi, avem deja o tradiţie să acordăm prime în 
ajunul sărbătorilor de iarnă, fapt ce constituie o recompensă 
bine meritată pentru munca depusă pe parcursul anului, iar de 
comun acord cu sindicatele vom oferi  cadouri şi pentru copiii 
acestora. Vom găsi modalitatea de a felicita întreg colectivul 
cu ocazia sărbătorilor de iarnă şi a ridica pocale de şampanie 
pentru un început de an care se prevede a fi şi mai prosper. 

Un alt principiu după care mă ghidez este cooperarea cu 
angajaţii întreprinderii, astfel, petrecem şedinţe săptă-
mânale şi lunare cu şefii din subordine. La întrunirile 
respective, prin prisma propunerilor înaintate de aceştia, 
a dezbaterilor şi analizei profunde, putem stabili priorită-
ţile în activitatea noastră. Prin intermediul sindicatelor şi 
al şefilor de subdiviziuni, reuşesc să transmit informaţia 
necesară, dar, vă daţi seama, colectivul este foarte mare şi 
nu e atât de uşor să colaborez cu fiecare în parte. 
În calitate de conducător al acestei ,,echipe”, îmi stabilesc 
clar obiectivele şi  le transform în acţiuni, ele dau naştere 
rezultatelor, iar rezultatele asigură succesul întreprinderii, 
şi toate acestea datorită colaborării şi echilibrului între 
mine ca lider şi angajaţii mei.

Cum începe şi cum decurge o zi obişnuită a 
Dvs. la serviciu?
Consider că este primordial să-ţi planifici ziua 
de lucru astfel încât să reuşeşti să faci mai 

mult decât ţi-ai propus iniţial. De aceea, primul lucru pe 
care îl fac dimineaţa este să-mi verific agenda, să monito-
rizez volumele de gaze naturale livrate în ultimele 24 de 
ore, să stabilesc care sunt punctele de reper şi, în funcţie 
de acestea, îmi repartizez eficient timpul.
Referitor la cum decurge o zi obişnuită la serviciu, nu 
pot să vă dau un răspuns unanim, deoarece fiecare zi e 
diferită, rutina nu îşi are locul. Pot să spun doar că o zi 
de muncă a directorului SRL ,,Chişinău-Gaz” presupune 
întâlniri, negocieri, decizii. Într-un cuvânt - responsabili-
tate, de aceea întotdeauna îmi concentrez atenţia şi timpul 
pe soluţii, nu doar pe probleme.

p r o f i l
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